

Title (en)

Bottle cleaning machine with a load and an unload section.

Title (de)

Flaschenreinigungsmaschine mit einer Auf- und Abgabestation.

Title (fr)

Machine à nettoyer les bouteilles avec un poste de chargement et de déchargement.

Publication

**EP 0590509 A1 19940406 (DE)**

Application

**EP 93115308 A 19930923**

Priority

DE 4232986 A 19921001

Abstract (en)

The invention relates to a bottle-cleaning machine with a loading station and unloading station, a plurality of treatment stations arranged in the passage direction of the bottles and a vapour extraction channel with vapour ducting, which is arranged in front of the unloading station (2) in the transport direction of the bottles. An improvement in the vapour extraction in the unloading region is to be achieved. This is achieved in that the vapour is extracted above the unloading point (13) of the bottles from the open machine housing and directed, above the transporting plane of the bottles, along a guiding surface (10) to the vapour extraction channel (7) remote from the unloading point, and removed together with the surrounding air present in this region. <IMAGE>

Abstract (de)

Die Erfindung bezieht sich auf eine Flaschenreinigungsmaschine mit einer Auf- und Abgabestation und mehreren in Durchlaufrichtung der Flaschen angeordneten Behandlungsstationen sowie einem in Transportrichtung der Flaschen vor der Abgabestation (2) angeordneten Schwadenabsaugkanal mit Schwadenführung. Es soll im Abgabebereich eine Verbesserung der Schwadenabsaugung erzielt werden. Dies wird dadurch erreicht, daß der Schwaden oberhalb der Abgabestelle (13) der Flaschen aus dem offenen Maschinengehäuse abgesaugt und oberhalb der Transportebene der Flaschen entlang einer Leitfläche (10) zum von der Abgabestelle entfernten Schwadenabsaugkanal (7) gelenkt und gemeinsam mit der in diesem Bereich anstehenden Umgebungsluft abgeführt wird. <IMAGE>

IPC 1-7

**B08B 9/30**

IPC 8 full level

**B08B 9/20** (2006.01); **B08B 9/30** (2006.01)

CPC (source: EP)

**B08B 9/205** (2013.01); **B08B 9/30** (2013.01)

Citation (search report)

- [A] DE 2629853 A1 19780105 - RUETTEN WERNER
- [A] DE 3423244 A1 19860102 - HARTENSTEIN KG JOHANNES A [DE]
- [A] DE 3138215 A1 19830303 - SILBERZAHN HELMUT

Cited by

EP1186355A3

Designated contracting state (EPC)

DE FR GB IT NL

DOCDB simple family (publication)

**EP 0590509 A1 19940406; EP 0590509 B1 19970312; BR 9303556 A 19940419; DE 4232986 A1 19940407; DE 4232986 C2 19961031;**  
DE 59305726 D1 19970417

DOCDB simple family (application)

**EP 93115308 A 19930923; BR 9303556 A 19930929; DE 4232986 A 19921001; DE 59305726 T 19930923**